
Zápis z jednání klubu plemene charolais dne 6.6. 2024 

Přítomni: podle prezenční listiny 

Předsedkyně klubu plemene charolais Jitka Hatláková jménem RPK přivítala 

všechny účastníky a začalo jednání 

SCHVÁLENÍ PROGRAMU JEDNÁNÍ  

Hlasování: jednoznačně PRO, program jednání byl schválen 

1) Bod jednání: Analýza populace Charolais – seznámení chovateli s výsledky 

Zpracovanou prezentaci nám představila Kateřina Weiszová ve spolupráci s inspektorem Ing. 

Michalem Jandou. Na úplném začátku bylo zmíněno, že tato prezentace obsahuje pouze 1. část 

(jalovice, býčci + importovaní býci), 2. část nám bude představena až na dalším jednání klubu 

Shrnutí: z výsledků vyplývá že v horizontu 5 let se některé údaje viditelně zvýšily jako hmotnost 

120, 210 a 365 dnech, naopak některé znaky stagnují. Chovatelé selektují hlavně na raný růst a 

rámec, ale měly by se zlepšit kapacity a osvalení. 

 

2) Bod jednání: změna podmínek naskladňování býčků do odchovu 

Návrh představila Jitka Hatláková  

- Změna hmotnosti při 120 dnech- 180 kg, hmotnost při 210 dnech – 310 kg 

- Pro tento a následující roky se ruší PH jako selekční kritérium pro zařazení do odchovu, pouze 

jako doporučené. 

- Každá matka plemenného býčka musí mít za život hotové minimálně 1x lineární hodnocení 

- Harémoví býčci musí mít ověřený původ před začátkem přípravného období na OPB 

Diskuze: P. Káčer – návrh pro další jednání grémia – zrušení testování na bezrohost u homozygotně 

bezrohých rodičů, dále jestli je potřeba, aby u harémových zvířat byla testace hotová tak brzo, když 

testace ostatních býčků stačí na konci testu.  

J. Hatláková – 10. bod programu se bude ještě jednou projednávat na radě plemenné knihy 

Návrhy pro další jednání: 

- analýza býčků od prvotelek, kolik jich plní/neplní hmotnosti v 120 a 210 dnech  

- plemenné hodnoty býčků, aby se počítaly do určitého měsíce a byly tím pádem správně spočítané u 

všech býčků  

- udělat analýzu na porodní hmotnosti a výpočet plemenné hodnoty porodu hlavně u jalovic. 

Závěrem: důležité je srovnat si všechny informace, které se týkají plemenných hodnot. Situace okolo 

PH se již řeší, ale je to běh na dlouhou trať.  

 

 

 



 

3) Bod jednání: Kondice – prezentace K. Weiszová 

 Shrnutí: na podzim bychom chtěli spustit pilotní projekt na hodnocení kondice, který bude 

sloužit k lepšímu hodnocení osvalení. Je však složité najít správné období pro zaznamenání 

tohoto znaku. Prvotně by se hodnotila samičí populace. 

 

4) Bod jednání: Vylučující znaky pro zápis do PK z hlediska zbarvení  

prezentace K. Weiszová  

Shrnutí – vylučující znaky budou světlé mapy na mulci a tmavé až černé skvrny na těle zvířat.  

P. Káčer – navrhnul, zda by se „nestandardní“ jedinci mohli zařadit do jiného oddílu plemenné knihy a 

byli by tak vhodní do křížení. 

J. Hatláková – toto se již projednává na radě plemenné knihy, předjednáno i s PK 

 A. Pokorný – předkus - po návštěvě Francouzů se to ukázalo jako důležitý selekční parametr při 

exportu zvířat, zda by se to mohlo hlídat při vážení 210  – bude to projednáno na klubu společně 

s inspektory 

5) Bod jednání: Charolais show 2024 Lysá nad Labem  

- Zajištění zahraničního bonitéra 

- Kategorie zvířat jako každý rok, případné rozdělení u mladých jalovic rozhodne až počet 

přihlášených kusů  

- Výstava bude pro česká i zahraniční zvířata 

- Vakcinace na respirační onemocnění – podle podmínek pořadatele (každý může zvážit 

vakcinaci, ochrání tím svoje zvířata, nikdo k tomu však nemůže být nucen 

V. Chytka – oznámil že klub plemene MS bude pořádat aukci, kdyby někdo z chovatelů chtěl může se 

přidat, každé zvíře, které bude chtít být vydraženo, musí však projít i samotným šampionátem  

J. Hatláková – nabídka prodeje masa na výstavišti v rámci doprovodného programu – (zkusil by se 

oslovit pan Konvalinka)  

A. Pokorný – zda každé zvíře které bude přivezeno, musí být i předvedeno v šampionátu 

J. Hatláková – projedná se svazem, ale z pohledu RPK by to nebyl problém 

 

6) Ostatní 

A. Tour po Francii  

K. Weiszová nás informovala o jednání se zástupci plemene charolais ve Francii. Navštívili bychom 

tam chovy, kde se zabývají inseminací a produkcí inseminačních býků, poté užitkové chovy a také 

výkrmnu býků. K tomu všemu by se přidalo také nějaké cestování po památkách. Plánování této cesty 

by se zatím vidělo na podzim 2025, ale vše je ještě v jednání. 

B. Návštěva Srbska květen 2024 

Návštěva místní výstavy, na které se navázaly kontakty na chovatele.  



Zájem chovatelů o nákup je, ale vše závisí na dotacích, které srbští chovatelé očekávají - jednalo by se 

o zvířata ve věku 9-10 měsíců, jalovice ve věkovém rozpětí 6-12 měsíců. U obou chovatelů by se 

jednalo o počty v řádu stovek. Chovatelé budou včas informováni, jakmile budou známy nové 

informace. 

 

Zapsala: Pavla Slavíková                                                                         ověřila: Jitka Hatláková 


